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Avoimia kommentteja
• Seuraava osuus vastaa merihakalaisten toiveisiin

alueen kehittämisestä
• Aihealueet olivat:

• Ranta-alueet
• Palvelut
• Vapaa-aika ja harrastukset
• Paikoitus
• Virkistysalueet



Rannoille toivotaan lisäksi 1/2
• Ei missään tapauksessa korkeaa rakentamista lisää Merihakaan eikä lähialuiellekaan. Esim. 

opetushallituksen talon viereen suunniteltuja tornitaloja EI SAA rakentaa

• Ei uusia kortteleita Hakaniemenrantaan. Ei ”viihtyisyyttä” ja ”houkutteluvuutta” lisääviä asioita… 

piknik = roskaus, uimapaikka = jatkot.

• Eläimille toimintaa

• Enemmän parannettuja leikkialuieta lapsille

• Enemmän penkkejä ja picnic-paikkoja

• esteettömyys rannassa ja palveluihin.

• Että kaikki nykyiset venepaikat säilyvät.

• haluaisin, että nykyinen ranta kunnostetaan. ei sinne tarvita lisäpalveluita

• Hanhien häätäminen, ranta oleskelukäyttöön, vihreys

• Hedelmäpuita urheilukentän ympärille

• Hyvä ja luotettava venesatama.

• Isoja puita kaadettujen tilalle

• Itärannan kävely/pyörätien parantaminen sekä Pannukakunpuiston parantaminen

• kalastuslaituri

• kannen voisi vaikka purkaa kunhan leikki-, harrastus- ja oleskelutilaa tulisi reilusti pihoille

• Kukkakasveja, jotka kukkisivat aikaisin keväällä ja myöhään syksyyn

• Laitureita, oleskelupaikkoja meren läheisyyteen

• Laituripaikkojen säilyttäminen ja jopa lisääminen

• laivareittejä kesäisin Hakaniemenrannasta

• läpikulkupyöräily pois rannalta

• Lisää penkkejä rantaan .

• Lisää puita ja istumapaikkoja rantaan

• luonnonmukaista väljyyttä, ei valmiiksi rakennettua rantaa

• Mattolaituri

• Meren läheisyys ilman ylimääräisiä aktiviteetteja tai liike-elämän palveluita.

• Merihaan arkkitehtuurista kokonaisuutta ei saa tuhota rannan lisärakentamisella

• Merihaan veneseuran pienvenesatamalaiturit ja niihin liittyvät palvelut, kuten septityhjennys

• Merihaan veneseuran venepaikat

• Merta ei saisi täyttää eikä taloja rakentaa mereen nykyisten rakennusten eteen

• More nature. Also on top of the parking garage, there is so much space for more green: trees / 

bushes / grass. Now everything is gray and stones.

• Nurmi- ja hiekka-alue omatoimiseen liikuntaan (taiji, petanque, mölkky, jne.)

• Nurmikkoa. Viimeisten vuosien aikana hanhet tai joku muu seikka on muuttanut rannan nurmikot 

ruskeiksi niityiksi, joilla pitää aina miettiä erikseen, voiko antaa lapsen leikkiä rauhassa, sillä 

hanhen ulostetta on kaikkialla ja nurmikko on muuttunut mutavelliksi, erityisesti venepaikkojen 

vieressä entisellä nurmikkoalueella Merihaan pohjoisosassa, jossa on mattolaituri.

• Oikein hyvä kuin nyt

• Puistoalueen uudistaminen kutsuvammaksi ja viheralueen päivitys

• Puut

• Rannalla voisi olla enemmänkin penkkjejä. Kaunilla säällä penkit ovat usein täynnä.

• Rannan kehittäminen kutsuvaksi esimerkiksi ilmaisia palveluja lisäämällä.
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Rannoille toivotaan lisäksi 2/2
• Rannan kehittäminen kutsuvammaksi, mutta en koe että se vaatisi mitään erityisiä palveluita.

• Ranta tuhottiin jo,ihan sama

• Rantabulevardin kunnostus. Hiljaiset vesiharrastukset olisivat tervetulleita (esim. SUP-lautailu, 

melonta. Moottorilajit esim. vesiskootterit ovat liian meluisia pienelle vesialueelle). Uintipaikka olisi 

kiva. Valaistus on riittävä juuri tehdyn remontin jälkeen.

• Rantapuistovyöhyke siisteine istutuksineen ja penkkeineen

• Rantareitin puukannan ja nurmikon kunnostaminen massiivisten infratöiden jäljiltä!

• Rantaviivaa pitkin kulkevan polun kehittäminen

• rauhalliset istuskelupaikat

• rauhallisia kävelyreittejä ja merinäköalan säilyminen

• RAuhan säilyminen alueella ilman lisäpalveluita

• Rauhoitetaan alue kokonaan

• riittävän iso venesatama, johon mahtuu vähintään yhtä paljon veneitä kuin nyt, mielummin

enemmän

• säilytyspaikkoja kajakeille

• Suoraa rantaviivaa itään ei tule rikkoa näennäisesti ”kivoilla” toiminnoilla. Toiminnot tulee sijoittaa 

suoran rantaviivan rajoihin. Koillisnurkkaan voidaan sijoittaa jokin veden kohtaava toiminto.

• Surf-aaltokoneen sijoittaminen hiilikasojen rantaan Le Blonia vastapäätä.

• Tanssipaviljonki

• To protect Merihaka from future building plans and give monumental importance as it deserves.

• uimahalli

• Uimahalli/urheiluhalli

• Uudet kerrostalot pois kaupungin rakennussuunnitelmista, rantaa ei alunperin pitänyt rakentaa.

• uusia voimailulaitteita

• Valkoposkihanhet pois

• venelaiturit! jostain syystä suunnitelmasta puuttuu kokonaan venelaiturit! Ehdottomasti tarvitaan 

etelärannalle paikkoja pienveneille.

• Venepaikkojen säilyminen

• Venepaikkojen säilyttäminen

• venepaikkojen säilyttäminen!

• Vesialueen osalta riittävästi luontoa ja sopivia rakenteita vaikkapa urbaanin nokikanan pesinnälle. 

Rannan rakenteiden turvallisuus linnuille: i) ei lasisia rakenteita; ii) rantaan jäänee puiston myötä 

loivaa rantaa lintujen käytettäväksi, mutta tällä hetkellä loivaa rantaa löytyy sivuilta, jossa uusi 

rakentaminen tehnee siitä nykyisenkaltaista pystyseinäistä rantamuuria.

• Vesibussi-yhteys saaristoon, uimaranta/allas sea pool voi muuttaa tänne!

• viheralueiden säilyttäminen

• Viheralueita, ei ravintoloita rantaan

• Viheralueita, joissa voisi käydä lukemassa kirjaa tai piknikillä. Puistomaisuutta.

• Viherrakentamista

• viherrakentamista, puita

• Vihreyttä

• Viihtyisää oleskelualuetta. Pihakansien vehreyttä ja viihtyisyyttä arkkitehtuuriin sovittaen.

• Yhteyden mereen ja ranta-alueen käyttöön tulisi ehdottomasti säilyä
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Palvelun halutaan kehittyvän näihin…
• Apteekki saisi olla pidempään auki
• Apteekki, kauppa ja pari kuppilaa näyttää riittävän oikein hyvin
• Auto-vapaa alue kokonaan.
• Better public transport until the tram comes
• bussilinja kannen alta niinkuin ennen
• Bussipysäkki takaisin
• Bussipysäkki takaisin tunneliin
• Bussiyhteyksien palauttaminen
• Ei muuta
• ei tarvetta lisäpalveluille, alueen rauhallisuus rikkoutuisi
• Ei tarvetta, läheltä löytyy riittävästi kaikkia mainittuja palveluja. Iltamenopaikat aiheuttavat melua, 

alue on rauhallinen ja se on syytä säilyttää.
• En kaipaa alueelle nykyistä enempää palveluja. Tärkeintä on helppo pääsy Kruununhaan, 

Hakaniemen ja Kallion palvelujen luo.
• Enemmänkin henkisiä arvoja kaupunkiluonnon säilymisen myötä.
• HSL bussilinja 502 päätepysäkki takaisin
• hyvä nykyisellään
• Invapaikkoja autoille
• Isompi ja laajempi päivittäistavarakauppa
• Isompi, edullisempi ruokakauppa
• Itsepalvelukirpputori tai kirppispäiviä kesäaikana, jonne kuka vain voi mennä myymään. Kannella 

on paljon tilaa, jota voisi hyödyntää ja tehdä merihaka tiedetyksi myös muualla asuville.
• Joitain itäsen hakaniemenrannan puolella olevia palveluja, kuten palloiluhallia voidaan avata 

enemmän näkyviin nykyisen arkkitehtuurin puitteissa. Muuten rantaa ei pidä ”elävöittää” palveluilla.
• julkinen liikenne
• julkinen liikenne kannen alta.
• Julkisen liikenteen palauttaminen ennalleen
• kahvila ja ruokaravintola
• kahvilatyyppistä palvelua käyttäisin itse, mutta en usko, että palvelulle on riittävää kysyntää
• kilpaileva ruokakauppa tai elintarvikekioski
• kioski
• Kotiruokaa tarjoava ravintola

• Kulttuurisaunan lisäksi rantaan kahvila
• Liikekiinteistön omistajien korjattava rakennus, eikä nykyistä ränsistymisen kautta alasajoa.
• Merihaan venepaikoille saniteettitiloja
• Nykyiset palvelut ovat riittävät
• Palloiluhallin säilytys tai muita liikuntamahdollisuuksia sen lisäksi
• Pallokenttä, alapihan leikkipuisto ja voimistelualue ovat merihakalaisille erittäin tärkeitä.
• palveluille laadukkaammat tilat
• Palveluita ei tarvitse lisää, kun Hakaniemessä on kaikki tarvittava
• Palvelut pelaa jo
• Paremmat liikenneyhteydet
• Pesula
• rannat paremmin käyttöön palvelujenkin osalta. mahtuisi varmaan toinenkin sauna
• rauhaa ja hiljaisuutta, vähemmän ravintoloita
• Restrict access to green area by non residents
• säilytetään alueen rauhallisuus, Hakaniemi on täynnä palveluita. Emme kaipaa lisää pöhinää.
• Septityhjennys takaisin, Itämeri kuntoon
• Siistimpiä ja laadukkaampia ravintoloita (oikeaa ruokaa, ei vain juottoloita). Palveluita on paljon, 

mutta ne pitäisi "paketoida" paremmin, esim. kunnostamalla kulahtaneet paikat. Palveluakselin 
talot ovat todella hienot, mutta vaativat hieman rakkautta jotta se näkyy ulospäin. 
Kulttuuritapahtumia voisi tulla lisää, niitähän jonkin verran jo onkin. Nylyisiin rakennuksiin kyllä 
mahtuu uusia palveluita. Pitää vaan unohtaa kertakäyttökulttuuri ja katsoa mitä on jo olemassa ja 
miten sitä voi käyttää.

• Surf-aaltokoneen sijoittaminen hiilikasojen rantaan Le Blonia vastapäätä.
• Taloyhtiöiden yleisten tilojen hyödyntäminen paremmin.
• To preserve peace and calmness of area as it was.
• toimivat kevyen liikenteen yhteydet
• Vähemmän baareja
• vanhusväestön huomioiminen
• viheralueita
• Yrittäjät kärsivät jo nyt rakennustoiminnan aiheuttamasta häiriöstä, kehittämisessä ei juuri nyt ole 

järkeä.
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Miten toivoisit alueen palveluiden kehittyvän? 1/4
• Ainakin kaupan ja Apteekin säilyminen. Pankkiautomaatin lisääminen alueelle olisi hyvä asia.
• Alko
• Alue sijaitsee jo nyt poikkeuksellisen hyvien palveluiden äärellä, ja palvelut paranevat 

entisestään Hakaniemen alueen kehittämisen myötä.
• Aluetta ei saa missään tapauksessa täydennysrakentaa!
• Autopaikkojen arvot sen kuin kasvaa, mitä enemmän kaupunki poistaa niitä, ne ovat eläkeläisten 

välttämättömyys. Lapsille tarkoitettu kenttäalue säilytettävä koripallokenttineen.
• Bussi talon alle. Ratikan kulku Merihaasta keskustaan asti eikä vaihtoa Hakaniemessä.
• Bussipysäkit lähemmäksi kuten ennen. Huonosti liikkuvia ihmisiä ei ole nyt huomioitu. Se ei ole 

kestävää kehitystä.
• Bussipysäkki takaisin. Venepaikkoja asukkaille
• Bussiyhteyksiä ja kilpaileva ruokatavarakauppa, kunnon ruokaravintola
• "Community recycling center, classes like työväinopisto.Nice coffee shop."
• Ei kilpailua Hakaniemen, Kallion tai Kalsataman kanssa, vaan selkeät erikoistuneet 

kokonaisuudet (esim. Palloilutalo hyvä esimerkki)
• EI UUSIA TORNITALOJA MERIHAKAAN EIKÄ KOKO HAKANIEMENRANNAN ALUEELLE. NE 

PILAAVAT KOKO KAUPUNGIN ULKOASUN. TOIVON ETENKIN ETTEI 
OPETUSHALLITUKSEN TALOON VIEREEN MISSÄÄN TAPAUKSESSA RAKENNETA KUIN 
MAKSIMISSAAN 7-KERROKSISIA TALOJA.

• Elävämpi ympäristö. Nyt Merihaka on liian syrjässä muusta kaupunkikeskustasta. Toivon, että 
Merihaka liittyisi paremmin ympäröivään kaupunkiin.

• Enemmän monipuolisuutta. Missään tapauksessa ei mitään meteliä aiheuttavia 
kultuuritapahtumia. Juhlaviikotkin pitäisi lopettaa täysin vanhentuneena ja ympäristöä 
häiritsevänä tapahtumana.

• Enemmän puita eikä saa peittää näkymät. Uimapaikka.
• Enemmän ravintoloita
• Enemmän viljelylaatikoita ja avoimempi tiedotus niistä: nyt on tuurista kiinni, saako laatikkoa.
• Enpä mitenkään ihmeellisesti - vastasin näin kun johonkin oli vastattava
• Eri palveluitten ja alojen pikkuputiikkeja.
• Esim hyvä ravintola
• Esimerkiksi palloiluhalliin vielä lisää eri lajeille harrastusmahdollisuuksia.
• Harmaan likainen a betoni on talojen seinillä saatu peitetyksi, nyt parkkihallien ulkoseinät ja 

myös sisätilat voisivat olla vuorossa!

• Joku ihana kahvila ja ravintola olisivat kivoja. Mattolaiturin rannalle hiekkaranta ja joku 
kajakki/sup-lautavuokrauspaikka!

• Jotain kivaa ja laadukasta ravintolaa, nyt 2 ravintolaa jotka ovat ""räkälöitä"". Palloiluhallia voisi 
kunnostaa ja siistiä. Kauppa silti tärkein.Palvelut voivat olla myös on-demand henkisiä, tilaa 
kampaaj/siivooja kotiin.

• Joukkoliikenne loppui Merihaasta kokonaan, kun rakentaminen alkoi. Ratikka alkaa kulkea vasta 
vuosien päästä. Liikuntaesteinen väki (vanhukset, invalidit, lapsiperheet) jäivät heittille. Tämä 
vakava palveluiden HUONONNUS, joka on korjattava mahdollisimman pian!

• Kaavoituksessa tulisi osoittaa paikka surf-aaltokoneelle Hanasaaren rantaan hiilikasojen 
kohdalle Le Blonia vastapäätä. Esim: http://artwavesurf.com/ tai Loropark Tenerife pool
ratkaisun kautta. Aallosta voisivat nauttia  sen rantautuessa uimarannalle myös uimarit. 
Aaltokone ja Suvilahti DIY muodostaisivat lautailulajien jatkumon Merihaka - Suvilahti akselille. 
Alueen kehittyvät kevyen liikenteen väylät mahdollistaisivat sujuvan liikkumisen alueiden välillä. 
Suvilahti DIY säästettäisiin Suvilahden kehittämisessä, sen omaleimaisen kaupunkikulttuurille 
tärkeän merkityksen vuoksi. Grafittitaide alueella jatkuisi ja lisääntyisi myös alueen 
täydennysrakentamisen jälkeen. Monitoimihallisuunnitelmat kiertäisivät Suvilahti DIY 
skeittiparkin alueen. Monitoimihallin kaavoittamisen ehdoksi voisi kaupunki asettaa, että 
skeittaukselle ja surffaukselle raivataan suunnitelmissa osoitettua tilaa. Eri harrastusten 
harjoittamisen välille kehitettäisiin sekä tilankäytöllisiä, että liiketaloudellisia synergioita pois 
sulkemisen sijasta. Merihaan palvelujen osalta Merihaasta puuttuu osoitettu uimapaikka, eikä 
pääsyä veden äärelle ole järjestetty välittömästä läheisyydestä huolimatta. Puistot ja viheralueet 
ja niiden lisääminen alueella näyttää jäävän täydennysrakentamisen jalkoihin. Merihakaan 
kaivataan puita ja nurmikkoa. Nykyisin hiekkakenttänä toimivalle alueelle tarvittaisiin nurmikkoa 
ja lasten leikkimiseen soveltuvaa pehmeää alustaa, kuten on käytetty esimerkiksi Kalasataman 
onnistuneessa lasten puistoissa.Lähiliikuntaalueiden merkitys asumisen viihtyvyyteen on iästä 
riippumatta keskeistä. Tähän tulisi kiinnittää erityistä huomiota. Esteetöntä liikkumista kävellen, 
pyöräillen ja muilla kevyen liikenteen välineillä on edistettävä.Rantakahviloiden ja kevyiden -
jopa siirrettävien ruoka- ja juomakojujen mahdollisuuksia voisi edistää Le Blonin alueen 
ympäristössä.P1 ja P2 parkkitalojen korvausrakentamisessa tulee huomioida palvelujen 
lisääntyvä tarve koko ympäröivän alueen lisärakentamisen seurauksena. Autopaikkoja ei tarvita 
lisää - vähemmälläkin pärjättäisiin. Varsinkin tulevaisuudessa, kun joukkoliikenneyhteydet 
paranevat.Arvoalueen kehittämisessä tulee vaatia laatua. Pelkät grynderien kerrosneliöt 
silmissä aluetta ei pidä missään tapauksessa kehittää - päinvastoin grynderien voiton nälkä 
pitäisi olla viimesijainen suunnittelua ohjaava tekijä. Suunnittelun lähtökohtana on oltava alueen 
asukkaiden asumisviihtyvyyden kohentuminen. Lisärakentamisen tulee olla maltillista ja 
kunnioittaa kerroksellisuutta ja Merihaan omaleimaista arkkitehtuuristaperintöä. 6K: Miten toivoisit alueen palveluiden kehittyvän?
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• Kahvila ja ruokaravintola. Selkeästi merkittyjä vieraspysäköintipaikkoja ja sähköauton 
latauspaikkoja

• Kahvila yms tarvitaan.
• Kahvila, konditoria
• Kahvila, pop up kirpputoreja, jätteidenkeräyspiste, autopaikkoja riittävästi, linja-autopysäkit 

lähellä. Kauppaa ei saa hävittää.
• "kahvila/ -konditoria olisi kiva. jotakin omaleimaista -mikä houkuttaisi ihmisiä kauempaakin 

käymään tai jonka muallakin asuvat tietäisivät myönteisessä mielessä. olen kotihiiri, kaupan 
ohessa useimpia palvelutia tuskin paljoa käyttäisin  :-P"

• "kahvila-ravintolapalvelut ja päivittäisten elintarvikkeiden tarjonta tärkeät.Kulttuuripalvelut tuskin 
menestyvät, kysyntä jäänee vähäiseksi? Tarjontaa lähialueilla, ainakin nyt.  Merellisiä 
harrastusmahdollisuuksia saisi kehittää."

• Kahviloita ja ravintoloita, päivittäistavarakauppa on tärkeä
• Kahviloita, ravintoloita alkuun
• Kauppa ja apteekki riittävät. Palloiluhalli voisi pysytellä urheilutarjonnassa asuntojen sijaan.
• Kauppa on tärkeä, myös pakettiautomaatti. Voisi olla rannalla kahvila, kioski...
• Kauppakiinteistö on Merihaan sydän ja valtavan tärkeä osa aluetta. Liikuntapalveluita alueelle 

tarvitaan enemmän, etenkin jos palloiluhallin uusi omistaja ei jatka sen toimintoja. Myös 
päiväkoti on tärkeä lähipalvelu ja vanhuksille tarvittaisiin jotain myös.

• Kaupungin palvelupiste
• Kiva ja siisti ravintola, baari ja kahvila olisivat ainakin toivottavia. Ruokakauppakin voisi olla 

vähän vähemmän kulahtanut.
• Koen tämän ennen kaikkea asuinyhteisönä. Tänne on tilojenkin vuoksi vaikea kuvitella mitään 

erityistä palvelua.  Kaikki tarvittava löytyy lähiympäristöstä. Lähinnä ikääntyvän väestön tarpeita 
ajatellen sosiaali- ja terveydenhuollon toimipiste tai jonkinlainen "vanhusasiamiehen" 
vastaanotto akuutteja tarpeita, oikeaan paikkaan ohjaamista ja esim. digiasioiden hoitamista 
varten.

• Koko Hakaniemen alueelle pitäisi saada lisää palveluita. Kato on käynyt vauhdilla viime vuosina
• "Koska meren läheisyys on täällä se juttu, voisi laituri olla olemassa, josta pääsisi kesäisin ja 

talvisin uimaan.- Ravintoloita/kahviloita soisi olevan 1-2.- Kaupunkifillareiden läheisyys-
Autopaikoille sähköautojen latausmahdollisuudet"

• Kulttuurisaunan viereen tulevalle uudelle ranta-alueelle sopisi oikein mainiosti kahvila, 

jäätelökioski tms. kunhan Kruunusillat valmistuu ja alueen käyttö virkistykseen varmasti 
lisääntyy.

• Kunnioittaen kulttuuriympäristön arvoja.
• Kunnon kahvila.
• Laadukkaat asumispalvelut ja parkkitilat
• "Liikuntamahdollisuudet - palloilutalo ja kuntosali alueen piristysruiskeita jo nyt, lisäksi mahtuisi 

uimahalli, skeittipuisto, crossfit-jumppasali, spinning-sali, kauneushoitoloita, 
hyvinvointipalveluita… ja näiden palveluiden yhteyteen kunnolliset kahvilapalvelut. Yhtään 
kaljabaaria ei tarvita lisää ja ruuat saa tilattua woltilla kotiin.Julkisen liikenteen palvelut on täältä 
jo hävitetty, toivon niitä takaisin. Vain yksi ratikkapysäkki tulossa ja sekin väärään paikkaan 
meille alueen toisessa päässä asuville. Yhteys Kalasatamaan on tärkeä palveluyhteys."

• Lisää asukkaita ja palveluita.
• Lisää palveluita ja ravintoloita palvelemaan nykyisiä ja uusia asukkaita sekä lisäämään alueen 

houkuttelevuutta ja sitoutuvuutta ympäröivään kaupunkiin. Isommat tilat päivittäistavarakaupalle 
(esim. Lidl/S-market) olisi tervetullut lisäys arjen sujuvuuden kannalta

• Lisää palveluita monipuolisesti. Tämä on mahdollista, kun uskalletaan tehdä 
täydennysrakentamista riittävän rohkeasti

• lisää ruokaravintoloita
• Lisää valaistusta kulkuväylille. Paremmat julkisenliikenteen yhteydet.
• Luonnollisesti lisäänyvän. Uskon, että siihen riittää houkuttelevien mahdollisuuksien 

tarjoaminen.
• Maltillisesti asukkaiden toiveita tarkasti toteuttaen.
• Merellinen aspekti enemmän esille.
• Meri esiin! Uinti ja merentuoksu. Palvelut ok ja Hakiksesta loput.
• Merihaan merellisyyden vahvistaminen, täyttämällä merta on hyvin kyseen alaista. Tämän 

tyyppinen toiminta kaupungin suunnalta on epä egologista!
• Merihaan sisäosassa olevan kauppakeskuksen säilyttäminen ja rakennuksen ulkoasun 

kohentaminen
• Merihaan veneseuran venepaikat säilyvät nykyisessä laajuudessaan, ja niiden yhteyteen 

mahdollisuus veneseuran pienelle huoltorakennukselle.
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• Merihaassa on nykyisellään riittävät palvelut eikä niiden kehittäminen ole itseisarvo. Merihaka 
on hyvin uniikki alue eikä sitä tule muuttaa liian radikaalisti. Alueella on tällä hetkellä kaksi 
vähällä käytöllä olevaa parkkihallia, joiden tilalle uudisrakentaminen Merihaan tyyliä kunnioittaen 
olisi paras vaihtoehto alueen kehittämiselle.

• merihaka on omanlainen ja kaunis, älkää tuhotko sitä!
• Merihaka on omanlaisensa paikka, jonka ei tarvitse olla samanlainen väkeä kuhiseva alue kuin 

viereinen Kallio. Rauhallisuus on osa alueen viehtäystä, vaikka siellä samalla sijaitseekin 
suorittu baari - kuin salakapakka. Myös asukkat tuskin kaipaavat liikaa kuhinaa.

• Merta ja sen tarjoamia mahdollisuuksia ei käytetä tarpeeksi (esim uiminen, melominen, avanto). 
Hyvät ravintolat, kahvilat ja liikuntapaikat ovat aina tervetulleita.

• Monipuolisempi kivijalkakauppojen valikoima. Merihakaan iso uusi päivittäistavarakauppa. 
Suutari, kampaamo, apteekki. Posti on hyvin tärkeää. Pankkiautomaatti. Miten on mietitty 
melusuoja.

• Monipuolisesti, lapsiperheiden tarpeet huomioonottaen, ja palvellen myös muita itäisen 
kantakaupungin asukkaita kuin vain merihakalaisia

• Monipuoliset palvelut.
• Monipuolisia kivijalkakauppoja, suutari, POSTI, kampaaja, apteekki, iso pävittäistavarakauppa. 

Samalla pitää säilyä auleen autenttisuus, rauhallisuus, väljyys ja valo talojen välissä. Enemmän 
istutuksia ja vehreyttä. Melusuoja pitää olla hyvä.

• Monipuolista ja hyvillä aukioloajoilla olevia
• More green in Merihaka. Other services are fine. Nice that there is a grocery shop, pharmacy.
• Mot det bättre! Bott här i fyra år och det mesta har gått mot det sämre hållet.
• Ne palvelut mitä Merihaassa nyt on riittävät
• Nykyiset peruspalvelut sinällään riittävät, sillä täydentävät palvelut löytyvät Hakaniementorin 

ympäristöstä, Hämeentieltä ja Kalasataman (Redi) alueilta. Kauppa voisi olla isompi, mutta 
minimipalvelutason sekin ylittää.

• Olisi hyvä saada monipuolisemmat palvelut
• Olisi kiva, jos tänne pääsisi bussilla. Ymmärrän toki valtaisan raksan aiheuttaman kaaoksen, 

mutta kun se on ohi, bussit voisivat kulkea tunnelissa, kuten ennenkin. Se ei paljon lämmitä, että 
ratikka mahdollisesti alkaa kulkea 2027.

• päivittäispalvelujen turvaamnien
• Päivittäistavarakaupan ja  ravintolapalveluiden monipuolistaminen. Meren läheisyyden 

hyödyntäminen muutenkin kuin veneen omistajien näkökulmasta.
• Päivittäistavarakauppaan kilpailua. Nykyinen on pieni, vähäiset valikoimat, palvelu kyllä hyvää
• Pallohallin ja kuntokeskuksen palvelut uuteen rakennukseen. Uusia asuinhuoneistoja ei ole 

mitään syytä rakentaa Merihakaan yhtään lisää.
• Palloiluhalli on alueen ainoa lajiaan. Tärkeä peruskorjata ja säilyttää.
• "Palveluissa ei ole vikaa: Niiden toiminta tulisi SÄILYTTÄÄ.Nyt uhkana on että palvelut 

poistetaan asuinrakentamisne tieltä, rantoja täyttämällä, linjaamalla joukkoliikenne kauas.Alueen 
suunnittelu olisi tehtävä KOKONAISUUS huomioiden: Tämä tarkoittaa Hakaniemen, Sörnäisten 
rantatien, Hanasaaren, jne. suunnitelmien tarkkaa koordinointia ja huomioista kun Merihakaa 
""kehitetään."""

• Palvelujen tarjonnassa tulee ottaa huomioon sekä nykyinen että kehittyvä väestörakenne. 
Seniori-ikäisten ja vanhusväestön (yli 80 v) palveluntarve tulee ottaa huomioon. Tällä hetkellä 
lapsiperheitä on vöhemmän, mutta myös heidän tarpeensa tulee ottaa huomioon

• Palvelutaso on tällä hetkellä hyvä ja lähellä on lisää palveluita, palveluita voisi kehittää niin että 
ne houkuttelisivat enemmän myös alueen ulkopuolella asuvia.

• Pankkiautomaatti takaisin
• Paremmat liikenneyhteydet
• Paremmat liikenneyhteydet. Lisää tilaa pyörille parkkihalliin.
• Paremmat ravintolat
• "Raitiovaunu KESKUSTAAN astiUimamahdollisuusKahvilapalvelujaSähköauton oma 

latauspisteRantabulevardiin monipuolista palveluaMerihaan keskellä oleva leikki- ja 
urheilukenttä säilytettävä ja monipuolistettava"

• Ruokakaupan tulee pysyä alueella
• Ruokakauppa ja Apteekki saisivat säilyä.Sörnäistenrantatien alue puistoksi,mutta ei sellaiseksi 

jossa saa pitää musiikkitapahtumia,nykyään jo olevat tapahtumat häisitsevät asukkaita.Ovat 
liian lähellä asuintaloja.Koko kesän joutuu kuuntelemaan kovaa kuuluvaa musiikkia ettei voi 
parvekkeella olla.

• "Ruokaravintoloita/kahviloita jotka ovat viihtyisiä ja tarjoaa laadukasta ruokaa (en tarkoita fine 
dining vaan normaalia, laadukasta ruokaam esim. Kuja-tyyliin).Parempi markkinointi ja mainonta 
kuntoon. Siinä auttaa yleisilmeen siistiytyminen ja kunnostus, mikä nyt on jätetty monessa 
kohtaa rempalleen (on varmasti odotettu vain purkutuomiota)."
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• Säännöllisessä käytössä on merihaan veneseuran palvelut, kulttuurisauna, ruokakauppa ja 
apteekki joskus mutta muita kiinnostavia ei ole.

• small scale not large scale shops and sport and recreational facilities
• Suora joukkoliikenneyhteys keskustaan. Raitiovaunuyhteys, joka on valmis vasta vuosien 

päästä, ei ainakaan alkuun mene keskustaan saakka, eli se ei korvaa remontille menetettyjä 
joukkoliikenneyhteyksiä.

• Toimivat lounaspaikat ja vapaan aikuisopetuksen kurssitoimintaa.
• Toivoisin alueelle elävyyttä ja enemmän kaupunkikulttuuria.
• "Toivoisin bussilinjan 502 takaisin kulkemaan kannen alta. Merihaka on vielä toistaiseksi 

lapsiystävällisin paikka kantakaupungissa, ala-aste voisi olla myös Merihaassa.Ravintoloita ja 
kapakoita ei tosiaan tarvita lisää."

• Toivoisin että meren läheisyys saataisiin paremmin asukkaiden käyttöön. Uinti, sauna, avanto, 
melominen, oleskelu-alue missä nauttia luonnosta ja merestä sen äärellä.

• Toivoisin laaturavintoloiden kuten The Indianin voivan jatkavan toimintaansa.
• Toivoisin Merihaan ainutlaatuisuuden säilyvän. Matala (ei yhtään nykuistä korkeampi) 

palvelulinja, koska se pimentää oleellisesti naapuritaloja. Sallisin lisärakentamisen vain 
parkkitalojen päälle ja nekin  olisivat olla max 8-kerroksisia. Merihaka-HOAS suunnitellut talot 
pimentävät täysin naapuritalon. Toivon alueen säilyvän avarana ja valoisana, koska Merihaan 
ulkopuolelle on suunnitteilla tiivistä rakentamista.

• Toivoisin Merihaan palveluissa huomioitavan Merihaan erityislaatuisuuden ja väljyyden tunteen. 
Vaikka Merihaassa on korkeita taloja ei alue tunnu yhtä täyteen ammutulta kun esim. 
Kalasatama. Tämä on erittäin tärkeä asia, joka on hyvä huomioida kun kehitetään aluetta. Olisi 
kiva jos Merihaassa olisi kahvila tai esim. kesällä tapahtumia. Kesäkahvila tms. olisi kiva. Tällä 
hetkellä palveluita on ihan hyvin, mutta palveluiden taso on hieman heikkoa ja palvelee vain 
tiettyä osaa asukkaista.

• Toivoisin monipuolisuutta palveluihin. Täällä on aika hiljaista ja ankeaa verrattuna Kallioon ja 
Sörnäisiin.

• Toivoisin niiden säilyvän ja ravintolapalveluiden monipuolistuvan niin, että alueella olisi pari 
terveellistä ruokaa tarjoavaa lounasravintolaa ja viihtyisä kahvila (joka voisi olla samalla baari -
nykyiset eivät ole viihtyisiä).

• Toivoisin, että arkkitehtoorisesti ehjä alue säilyy myös sellaisena!
• Toivon että Helsingin Merihaka Oy:stä kehittyisi alueen asunto- ja kiinteistöyhtiöiden yhteistyön 

kanava nykyisen hieman ylimielisen "keskushallinnon" sijaan.
• Toivottavasti säilyy vähintään nykyiset. Rantaan kahvila tai terassi.
• Uimahalli
• "Uimapaikka on aivan ehdoton tarve!Lisäksi toivoisin monipuolisempaa ruokaravintolatarjontaa 

Merihakaan tai aivan sen tuntumaan."
• UImapaikka, riittävästi venepaikkoja (alue kasvaa entisestään joten venepaikkoja pitäisi lisätä 

nykyisestä, missään nimessä vähentää!)
• Uimaranta
• ulos kevyesti katettu kuntolaie katos alue
• Urheilukentän ympärille toivoisin 4 tammea kentän eri kulmiin. Lisäksi toivoisin kentän tontille 

hedelmäpuita: kirsikkapuita, päärynäpuita, luumupuita ja omenapuita. Muraalien väliin sopisivat 
viiniköynnökset. Kaikki nämä selviävät Helsingin miedoista talvista. Tärkeintä että urheilukentän 
tonttia kehitetään puistona. Hiekka korvataan nurmella.

• Vähemmän baareja, enemmän esim. ruokaravintoloita. Joku päiväkahvila olisi kiva.
• "Vain päivittäistavarakaupan säilyminen on tärkeää, mieluusti myös muu ravintolatoiminta saisi 

säilyä, mutta tämän merkityksellisyys on vähäinen. Palveluakseli tulisi silti säilyttää palveluille, 
lähinnä näiden palveluiden laatu on melko yhdentekevää"

• Vastaamaan alueen asukkaiden ja kävijöiden tarpeita ja toiveita, tekemään alueesta turvallisen 
ja miellyttävän ajanviettopaikan erilaisille ihmisille.

• Venesataman tulevaisuus tulee turvata, uudet laiturit, joissa vähintään nykyinen määrä 
venepaikkoja ja mm. septityhjennysmahdollisuus, joka aiemmin olikin

• Viihtyisyyttä lisää ja tyhjiin tiloihin toimintaa
• Yläkannella sisäosassa olevan kauppakeskuksen säityttäminen ja rakennuksen ulkoasun 

kohentaminen
• Isompi, monipuolisempi päivittäistavarakauppa, kampaamo, hyvinvointipalveluita esim. 

hierontapalvelut.
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Tiloissa toivotaan kehitystä näiden suhteen
• Ranta-alueiden kehittämistä
• näitä on jo riittämiin ja ovat nytkin vajaakäytöllä
• yhteisiä syötäviä istutuksia, viherkatto! lisää katettuja istuinryhmiä
• Yleisiä oleskelutiloja, ei kuitenkaan mitään ohjattua sitä-tai-tätä aktiviteettia.
• Rauhaa ja hiljaisuutta, ei lisää rakentamista tai palveluita
• Kaikkea edellä mainittua tulisi kehittää, mutta älykkäästi siten, että alkuperäinen arkkitehtoninen 

idea huipentuu.
• Polkupyörän omatoiminen huoltopiste
• kaikille avointen kuntolaitteiden valikoimaa voisi laajentaa entisestään
• Uimapaikka erittäin tärkeä! Venepaikkoja tarvitaan enemmän kuin tällä hetkellä on, koska alue 

on kasvamassa. Jostain syystä havainnekuvissa ei näy venelaitureita.
• Meillähän on jo nämä kaikki !
• Yhteisöllisen olemisen tukeminen kaupungissa tärkeäksi. Autot pois, ihmisiä tilalle.
• Enemmänkin henkisiä arvoja kaupunkiluonnon säilymisen myötä.
• Laitureiden ylläpito kuntoon
• Venesataman kehittäminen
• Kaikenikäisille voisi järjetää yhteisen syyskauden avajaisen, talvijuhlan, kevätpäivän tms. jossa 

merihakalaiset voisivat kokoontua yhteen syömään ja tutustumaan toisiinsa.
• Pallohallin säilyminen tai uuden rakentaminen
• Pihakuntosalin kehittäminen. Kuntosali nyt jo tosi hyvä, mutta sitä voisi vielä kehittää
• To preserve safety of neighborhood and not bringing traffic into neighborhood
• Palloiluhalli/kunyosali pitää säilyttää
• Ei koiria kannelle!
• veden läheisyyden hyödyntäminen - uinti talvellakin, pienveneily yms
• Vapaa aikana on kiva jos oma naapurusto ei ole työmaa
• Co working space etätyöläisille, edullisia työhuoneita
• Varjoisia oleskelupaikkoja kaikille
• Skeittiparkki
• Place to go swimming in the sea
• Kaavaan osoitettu paikka surf-aaltokoneelle Le Blonin vastaiselle rannalle.
• invapaikkoja autoille
• Pyöränhuolto- ja nikkarointitilaa

• pihakannen alle voisi tehdä verstastiloja asukkaille
• Uintipaikka
• Ulkokuntoilupuisto voisi olla laajempi ja paremmin varusteltu.
• parempi ulko gym
• kehitetään keskusympyrä viistyisämmäksi kokoontumispaikaksi Meseoviradton ehdotukden 

mukaisesti
• Säilytetään kentät
• uimahalli
• Tärkeintä on säilyttää edes nykyiset
• grillikota
• leikkipaikkojen ja puistoalueen kunnossapito
• Alapihan leikkipuisto on merihakalaisten lasten suosikki ja kovassa käytössä, sekä myös 

päiväkodin käytössä. Alapihassa pidetään sen luonnonmukaisuudesta ja siitä, että alueella ei 
ole juuri asfalttipintoja tai muita ei-luonnonmukaisia pintamateriaaleja. Sen sijaan kansilla olevat 
betoniset hiekkalaatikot eivät ole yleisesti lasten käytössä ja ne voisi korvata jollain paremmalla 
versiolla, sillä ne eivät jostain syystä ole lasten mieleen. Niissä on vaarallisen korkeat reunat, ja 
betoni ei ole hiekkalaatikkoikäisille leikkeihin turvallisin materiaali. Lisäksi Haapaniemenkatu 
16:n B- ja C-talojen välissä on kannella betoninen hiekkalaatikko, joka on käytännössä 
käyttökelvoton ja suuren osan vuodesta täynnä sadevettä, eli siis hyödytön 
käyttötarkoitukseensa.

• ranta-alue: penkkejä ja istuskelua j eväsretkeä varten.
• Kylätaloon toimintaa, kerhoja
• Palloiluhallin säilyttäminen on tärkeää.
• Uintipaikka mereen
• pallohallin säilyttäminen
• nouoria ei taida paljoa olla, muuten päiväkodilta vapautunut tila olisi hyvä nuroisotilaksi!
• Nykyisissä rakennuksissa on tyhjiä tiloja joissa voisi olla nuorisotoimintaa, senioiritoimintaa, jne.  

Pihaleikkipaikkoja on jo paljon, iso paikka hiekkakentällä ja sitten talojen edessä. Talojen edessä 
olevia voisi kyllä kehittää.

• toiminnallisia tiloja, jotka eivät ole rajattuja tietylle ikäryhmälle. Alueen nykyinen liikuntapuisto on 
hyvä esimerkki.
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Paikoitukseen toivotaan näitä kehityskohteita
• parkkitason pyöräpaikkojen ylläpidon parantaminen
• Oletan, että tässä viitattiin tietenkin autojen paikoitukseen. Pyöräpaikoitusta sen sijaan tarvitsen siellä 

useinkin, ja sen tila ainakin yläkannella on heikko. Runkolukittavia telineitä kaivattaisiin kattavammin.
• turvallinen säilytys- ja latauspaikka sähköpyörälle
• Alueella nyt järjestettävien illanviettopaikkojen tarjoajille velvollisuus järjestää kuseskelupaikat

tuleville ja poistuville asiakkailleen, ettei näitten tarvitse tehdä tarpeitaan ja jättää limuviinatölkkejään 
alaovien viereen tai autojen väliin.

• Aluetta tulisi puhdistaa, säilyttäen robusti infrastruktuurimaisuus.
• Asunnon omistajalla piää olla ehdottomasti oikeus auton paikalle talon lähellä. Autoilu ei häviä 

minnekään..
• Niille, jotka asuvat pysyvästi Merihaassa, pitää ehdottomasti olla oikeus autopaikkaan kodin lähellä. 

Autoilu on ja pysyy.
• secure cargo bike parking, with plugs for e bike charging
• Parkkitalot veks ja viljelypalstoja tilalle .
• Lyhyille lastauksille parkkipaikka laitureiden viereen
• Isommat parkkiruudut olisivat toivottuja.
• Alatason yleisilmeen kohottaminen
• Kaikki on jo kunnossa.
• Sähköauton oma latauspiste
• Making it more clean
• Pysäköinti ilmaiseksi asukkaille.
• vieraspaikkoja on tosi vähän mutta ehkä
• Sähköautojen latauspaikkojs
• Sähköauton latausmahdollisuus omalla vuokra-parkkipaikalla, naurettavan huono tilanne tällä 

hetkellä
• opastus
• Sähköautojen lataus
• Vieraspaikat halvemmiksi. Enemmän pyöräpaikkoja
• Enemmän kiekkopaikkoja, nyt palloilutalon kävijät pysäköivät asukkaiden ruutuihin
• Selkeämmät jalankulkuväylät.
• Kannen alla kulkevan kadun (Haapaniemenkatu) valaistusta tulisi parantaa. Kadun valaistus on nyt 

surkea. Kevyen liikenteen havaitseminen autosta on hankalaa, kun valaistus on riittämätön. Sekä 
autoilijana että pyöräilijänä pelottaa. Ilmeisesti tien valaistus on kaupungin vastuulla(?). 
Paikoitusalueiden valaistus on sen sijaan oikein hyvä.

• Sähkölatauspaikkoja
• invapaikoja ja kodinhoidolle autopaikkoja

• latauspisteet sähköautoille
• Merkittävä korotus pysäköinnin hintaan
• reilusti lisää polkupyöräpaikkoja
• Hsl:n sukkulabussi yhdistämään Merihakaa Hakaniemeen. Nykyinen kompromissi on kestämätön.
• Merihaan tunnelin valaistuksen parantaminen Helsingin kaupungin alueella
• P-tasolle tai parkkihalliin tulisi tehdä turvallinen ja hyvin varustettu pyörävarasto.
• Paikoituksen tarve tulee kartottaa ilmastonmuutoksen asettamat reunaehdot huomioon ottaen. 

Julkiset kulkuyhteydet tulevat raitiotien myötä olemaan hyvät. autopaikkojen lisäykselle ei ole 
tarvetta. Nykysiäkin paikkoja lienee tyhjinä

• Parkkipaikkoja on nyt tarpeeksi. Parkkihallit pitää kuitenkin uusia, joten niihin voisi lisätä 
parkkipaikkoja.

• Parkkihallien tonteille rakennetaan talot, joiden kansitason alapuoliset kerrokset varataan 
autopaikoiksi.

• Parkkipaikkoja riittävyys on näyttäytynyt sopivana ja kunto on riittävän hyvä
• Nykyinen paikoitus mitoitettu oman käsityksen mukaan sopivaksi. Ainoa mitä haluaisin lisää on 

sähköautoille latausmahdollisuuksia. Joko lataustolppia tai edes voimavirtapistorasioita joissa voisi 
käyttää itse hankittua latauslaitetta.

• Koska Merihaan julkisen liikenteen yhteydet ovat jo nyt hyvät ja entisestään paranemassa, 
yksityisautoilun edistämiseen ei tarvita mitään toimenpiteitä.

• paikoitusaleen orientaation parantaminen
• Paikoitusalue on epäsiisti. Onko paikoitusalueen pölyyntymistä mahdollista ehkäistä tehokkaammin 

pesulla?
• bussille pysäkki kannenalle, liikuntarajoitteisten liikkuminen otettava huomioon.
• Ilmaisia tai ainakin halvempia vieraspaikkoja
• Parkkipaikkoja tulee olla riittävästi, myös hinnoittelun tulee olla maltillista. Merihaka ei ole 

asukaspysäköinnin piirissä eikä vieraspaikkoja ole.
• Valaistuksessa mättää ainoastaan kannen alaisen tien valaistus, mikä on kaupungin vastuulla. 

Nykyiset parkkihallit kuntoon ja niiltä osin kun on käyttämättömiä paikkoja niin voi keksiä jotain 
muuta. Luonnonvalo alakannelle olisi tietenkin kiva, mutta riippuu siitä että millä hinnalla, mitä 
menetetään jotta se saataisiin. En ole nähnyt tästä mitään suunnitelmaa, joten en tiedä mitä tällä 
haetaan.

• Yleisen siisteyden lisääminen ja roskakatosten uudistus. Roskakatoksissa voisi olla kiinteät jäteastiat, 
jotka pitäisivat rotat ja muut tuholaiset poissa.

• Kannen alla olevat paikat ovat kaikki suht täynnä, mutta parkkitalot tyhjät. Niiden kohdalla voi hyvin 
harjoittaa kiinteistökehitystä siis.
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Virkistysalueista toivotaan…
• Ranta-alueiden kehittämistä
• Kauppakeskuksen katto viherkatoksi!
• Toiminnallisuutta esim pingispöydät, jotain ”pehmeä” puistonaisempaa ”maata”
• Uimaranta
• Sadesään ulkonaolopaikkoja eli lisää katettuja oleskelualueita!
• Tontit 399/5 ja 7 säilytettävä maanvaraisina, puut samoin. Ei näköalaa peittävää puustoa.
• Hyvä näin
• Ei lisää kalusteita, kannella on jo tarpeeksi epämääräistä porukkaa varsinkin iltaisin, 

viheralueiden kunnostus niin etteivät ole täynnä rottia ja tuhololaishyönteisiä
• Ainoa kelpo tapa toteuttaa valaistus on, vuorokaudenajan mukaan säädetty valaistus (kirkkaus, 

värikylläisyys). Valaistus tulee suunnata vain ja ainoastaan kulkuväylille, ei julkisivuihin.
• Väljyys talojen välillä pitää säilyä!!!! Ei lisää rakennuksia nykyisten väliin missään nimessä. 

Vehreyttä, vehreyttä, vehreyttä! Lisää istutuksia!
• Ulkoshakki, grillipaikka
• Oikeastaan Merihaassa on jo vehreyttä hyvin, betoninen maine on osin väärä. Vehreyden lisäksi 

rakenteet linnuille turvallisiksi. Lasi ei varsinaisesti "virkistä" vaan tekee kireän ilmapiirin.
• Kasveja voisi olla aina vaan enemmän. Niiden ylläpitämiseen voisi Merihaan asukkaat 

osallistua, sillä kerrostalossa on vaikea hoitaa mitään pihahommia. Olisi virkistävää ja 
yhteisöllistä.

• Kaikkea tuota listassa mainittua on jo tehty, lisää ei tarvita.
• aktiviteetteja kuten grilli tai kiipeilytelineitä lapsille tai liikunta telineitä.
• Uintimahdollisuus, kahvila, harrastusmahdollisuuksia
• Alue näyttää hyvältyä näin, istutuksia on rusaasti ja riittävästi.
• kannen voisi vaikka purkaa ja pihoista sais hienot puistot
• Lähiliikuntapaikan parantaminen
• Taideteoksia (tila:/veistos)
• Lisää valaistusta nimenomaan rantaan (kannen tilanne ok)
• rannan rauhoittaminen pyöräilyltä. Nyt on ihan vaaratekijöitä.
• Hiekkakentän MURAALIT ON KAUHEAT. Ne voisi puhaltaa pois. Graffiti ok mut muraalit on 

erittäin vastenmielisiä.
• Katettuja ulkoalueita ja parkkihalliin kunnon väylä kävellä
• Kahvila, kioski
• Skeitti/scuuttiparkki
• Talojen kattovalaistus häiritsee nukkumista ilman pimennysverhoja.

• Suuria puita lisää nykyiselle hiekkaketälle. Hiekka kentän ja leikkikentän tontit pinnoitettava 
pehmeällä lapsille sopivalla pinnoitteella ja nurmikolla. Pinnoitteiden värit kunnioittaisivat 
Merihaan värikarttaa keltainen, sininen... Uimapaikka tarpeellinen. Nyt turvallista pääsyä veteen 
ei ole uimareilla ja melojilla.

• Kukkakasveja, jotka kukkisivat aikaisin keväällä ja myöhään syksyyn
• Urheilukentän ympärille toivoisin 4 tammea kentän eri kulmiin. Lisäksi toivoisin kentän tontille 

hedelmäpuita: kirsikkapuita, päärynäpuita, luumupuita ja omenapuita. Muraalien väliin sopisivat 
viiniköynnökset. Kaikki nämä selviävät Helsingin miedoista talvista. Tärkeintä että urheilukentän 
tonttia kehitetään puistona. Hiekka korvataan nurmella.

• Pihakansista voisi muodostaa viherkeitaita. Isojen puiden istuttamista varten voisi tehdä reikiä 
pihakanteen ja poistaa alapuolelta parkkipaikkoja.

• Viherseiniä voisi rakentaa esim. parkkitalojen seinustoille. Museoviraston ehdotus 
"keskiympyrän" kohentamiseksi kannattaa toteuttaa.

• Hyvinvarusteltu ulkokuntoilutila penkkeineen ja pöytineen
• parempaa huoltamista
• Toimintamahd. koirien kanssa
• veneyhteydet lähisaariin
• Pidetään huolta nykyisistä.
• penkkejä ja tuulensuojaa
• Mielestäni suunnittelussa olisi tärkeää huomioida, että kaikkea ei tarvitse uusia, vaan esim. 

Merihaan alapiha, jossa kantta ei ole, on erittäin viihtyisä ja kovassa käytössä. Toivottavasti 
Merihakaan ei tule laajemmin asfalttipintoja tai muita ei-luonnonmukaisia pintoja. Kalasatama on 
mielestäni hyvä esimerkki siitä, että liika pinnoittaminen saa aikaan sen, että lapset eivät ole niin 
paljon tekemisissä luonnon materiaalien kanssa, mikä on epäterveellistä.

• rantareitille vihreyttä ja /tai pensaita.
• viljelylaatikoita asukkaiden käyttöön
• Asukkaat voisivat osallistua pihakannen istutuksien suunnitteluun ja hoitamiseen.
• Pihakannen kunnossa ja siistinä pitämine, ml. istutukset
• puistomaisemmat rannat houkuttaisivat enemmän
• Pihakannen istutukset pitäisi päivittää niiltä osin kun on rikkaruohoa. Lisäksi voisi lisätä puita 

esim. opistotalon viereiselle kentälle ja vähän silmäillä, miten saisi viihtyisämmäksi ja blokattua 
tuulta. Niiltä osin kun pihakansi on kulahtanut niin pitäisi kunnostaa. Valaistus on mielestäni 
kunnossa edellisen uusimisen jälkeen. Roihuvuorella on kirsikkapuut, Merihaalla pihlajat. Pitäisi 
vahvistaa tällaista kaupunginosaidentieettiä ja tuode se paremmin esiin. Lisää pihlajapuita, 
pihlaja-juhlat joka syksy kun marjat ovat kypsyneet.

• Valaistukset ovat riittävät yläkannella , muutama vuosi sitten uusittu . Joten taas uusiminen olisi 
hukkaan heitettyä rahaa. Asukkaat maksavat kaiken remontoinnin. Penkkejä ym tarpeeksi . 
Istutus altaat hoidettava paremmin .
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K: Seuraavaksi kysymme sinulta mitä asioita toivoisit Merihaan alueelle. Virkistysalueille?


